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Sitno dnia, 26 stycznia 2024 r. 

ST.0002.VIII.59.2024 

 

Protokół Nr LIX/2024 

Rady Gminy Sitno 

z dnia 26 stycznia 2024 r. 

 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji: 

a) Protokół Nr LVIII/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 28 grudnia 2023 r. 

4) Wnioski i wypowiedzi mieszkańców. 

5) Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

a) w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Gminy Sitno za 

rok 2023(420), 

b) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Sitno oraz planów pracy stałych 

Komisji Rady Gminy Sitno na 2024 rok (421). 

c) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Sitno na rok 2024 (422), 

d) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2036 (423), 

6) Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

7) Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi. 

8) Zamknięcie obrad sesji. 

Radni obecni: 

1. Władysław Stanisław Wydmański – Przewodniczący Rady Gminy 

2. Antoni Marian Gazda – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Adam Mazurek  

4. Leszek Krzysztof Kozak  

5. Lech Brzozowski  

6. Krzysztof Zwolak 

7. Tomasz Gąsior  

8. Grażyna Małgorzata Blaszka 

9. Radosław Kwapisz 

10. Kamil Pyś 

11. Violetta Iwona Wiech 

Radni nieobecni: 

1. Roksana Natalia Kotarska – Wiceprzewodniczący Rady Gminy, 

2. Tomasz Ożga, 

3. Krzysztof Blaszka, 

4. Jan Andrzej Ryszczuk. 
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Ad. 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Pan Władysław Wydmański Przewodniczący Rady Gminy Sitno otworzył obrady                

LIX Sesji Rady Gminy Sitno VIII kadencji. Na wstępie powitał Wójta Gminy Pana 

Krzysztofa Senia,  Sekretarz Panią Agnieszkę Grzesiuk, Skarbnik Gminy Panią Marzenę 

Futymę Sawicką, p.o. Dyrektor Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie Panią Kamilę Szmidt, 

Panią Alicję Szopa Kierownik GOPS, Mieszkańca z Bożego Daru, Sołtysa Józefa Ziębę, 

Krzysztofa Prokopowicza Obsługa Rady Gminy i Radnych. 

Na sali obrad podczas LIX Sesji obecnych było 11 Radnych. 

Lista obecności Radnych – załącznik nr 1. 

Lista obecności gości – załącznik nr 2. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
05

 i trwały do godz. 13
18

. 

 

Ad. 1a 

Zmiana porządku obrad 

 

 Pan Przewodniczący powiedział, że z uwagi na niespodziewany pogrzeb, który 

wypadł Wójtowi proponuje zmianę porządku obrad w sposób następujący: 

 

Porządek obrad:  
1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2) Powołanie komisji uchwał i wniosków.  

3) Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji:  

a) Protokół Nr LVIII/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 28 grudnia 2023 r.  

4) Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  

5) Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi.  

6) Wnioski i wypowiedzi mieszkańców.  

7) Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie:  

a) w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Gminy Sitno za rok 

2023(420),  

b) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Sitno oraz planów pracy stałych Komisji 

Rady Gminy Sitno na 2024 rok (421), 

c) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Sitno na rok 2024 (422),  

d) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2036 (423),  

8) Zamknięcie obrad sesji.  

 

W głosowaniu jawnym głosowało 10 Radnych. Za zmianą porządku obrad głosowało 

– 10 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych – 0, nieobecnych - 5 

(Roksana Kotarska, Tomasz Ożga, Jan Ryszczuk, Krzysztof Blaszka, Lech Brzozowski). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do Protokołu Nr LIX/2024 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. (1a).  

Zmiana porządku została przyjęta. 
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Ad. 2 

Powołanie komisji uchwał i wniosków 

 

Na sali obrad 10 Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Pani Violetta Wiech, Pan Grażyna Blaszka, Pan Radosław Kwapisz. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

powołanie komisji uchwał i wniosków. 

W głosowaniu jawnym głosowało 10 Radnych. Za powołaniem komisji uchwał                  

i wniosków głosowało – 7 Radnych, wstrzymało się – 3, przeciwnych – 0, nieoddanych – 0, 

nieobecnych -5 (Roksana Kotarska, Tomasz Ożga, Jan Ryszczuk, Krzysztof Blaszka,Lech 

Brzozowski). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 4 do Protokołu Nr LIX/2024 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. (2).  

Komisja została powołana. 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

  

Pan Przewodniczący zaznaczył, że do dnia poprzedzającego sesję nie wpłynęły żadne 

uwagi do protokołu.  

 

a) Protokół Nr LVIII/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 28 grudnia 2023 r. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z dnia 28 grudnia 2023 r. 

W głosowaniu jawnym głosowało 10 Radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

10 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych – 5 

(Roksana Kotarska, Tomasz Ożga, Jan Ryszczuk, Krzysztof Blaszka, Lech Brzozowski). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 5 do Protokołu Nr LIX/2024 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. (3a).  

Protokół został przyjęty. 
 Pan Przewodniczący podziękował uczestnikom poprzedniej sesji za udział oraz miłą 

i sympatyczną sesję w świątecznej atmosferze. Podziękował również Paniom z CK z 

Biblioteką w Sitnie i Paniom z Urzędu Gminy za przygotowanie spotkania opłatkowego. 

 

Ad 4. 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 
 

Pan Wójt poinformował o: 

1) 29 grudnia 2023 r. w Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie odbyło się uroczyste 

przekazanie zakupionego sprzętu dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w 

ramach środków z funduszu pomocy pokrzywdzonym oraz pomocy postpenitencjarnej 

z funduszu sprawiedliwości. Gmina Sitno pozyskała 58,5 tys. zł. Zakupiono 5 sztuk 
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radiotelefonów, zestaw ratowniczy PSPR 1 ubrania specjalne UPS 6 kompletów, 

agregaty powietrzne kompletne 2 sztuki, buty strażackie, motopompę szlamową 

i prądownicę W-52. 

2) 13 stycznia 2024 r. odbyło się spotkanie druhów z Ochotniczych Straży Pożarnych z 

powiatu zamojskiego na hali sportowej przy szkole podstawowej w Skierbieszowie. 

3) 13 stycznia 2024 r. na terenie strażnicy OSP w Czołkach odbyła się uroczystość 

przekazania samochodu ratowniczo gaśniczego Man tgm 18 340 dla jednostki OSP 

Czołki. 

4) Rozpoczęły się roczne sprawozdawcze zebrania strażackie, na terenie gminy Sitno. 

Odbyły się już zebrania w Stanisławce i Rozdołach. Jutro odbędzie się kolejne 

zebranie w Horyszowie Polskim. 

5) 24 stycznia 2024 r. – obecnie są po 3 postępowaniach przetargowych, wyłoniono 

wykonawcę. Na zadanie związane z programem rozwoju obszarów wiejskich pod 

nazwą rekreacyjne i turystyczne zagospodarowanie miejscowości Horyszów Polski 

oraz Boży Dar najkorzystniejszą ofertę złożyła firma zakład ogólnobudowlany Adam 

Strumidło za kwotę 482 804 zł. Wyłoniono również wykonawców na zadania 

drogowe dofinansowane z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w 2024 roku. 

Przetarg na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Sitno (ODR) wygrała firma 

Jacek Michałek z Lublina za kwotę 308 495 zł. Przetarg na przebudowę drogi gminnej 

w miejscowości Rozdoły za kwotę 658 950 zł wygrała firma Pani Grażyny 

Deszkowice I. W obydwu zadaniach z Rządowego Funduszu dofinansowanie dla 

gminy Sitno wyniesie 80%. 

6) Do 1 marca muszą złożyć wniosek związany z dofinansowaniem budowy lub 

przebudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych, czyli wniosek do Marszałka 

Województwa Lubelskiego z tzw. FOGRU i tutaj ma propozycję, żeby złożyć wniosek 

na modernizację drogi gminnej w miejscowości Rozdoły na długości około 200 m 

bieżących. Droga od powiatówki w lewo. Połowa tego odcinka została już w 

poprzednich latach wykonana zostało około 200 m. Wzorem lat poprzednich 

dofinansowanie od Marszałka było nie większe niż 100 tys zł, dlatego złożono 

wniosek na taką długość odcinka drogowego.  

7) W ostatnim czasie zamontowano również wiaty przystankowe, w miejscowości 

Stabrów - wyremontowane wcześniej wiaty. 

8) Trwają prace remontowe: przy drodze w miejscowości Rozdoły, Podźródła i przy 

drodze Jarosławiec Górny. Trwa remont Domu Ludowego w Jarosławcu oraz remont i 

obróbki w remizie OSP w Kolonii Sitno związane z wymianą stolarki okiennej. 

9) 3 lutego br. rusza druga tura nauki pływania dla dzieci uczniów z klas 1-3.O szczegóły 

prosi o kontakt z Referatem Oświaty. 

 

Ad 5. 

Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi. 

 

Głos zabrała Pani Grażyna Blaszka: „Dziękuję za udzielenie głosu. Wiem, że Pan 

Wójt będzie musiał wyjść, później będziemy głosować nad zatwierdzeniem budżetu, więc 

chciałam. Słucham. Zmian, zmian. Dokładnie, ja tutaj tylko mam pytanie takie jedno tutaj tak 

popatrzyłam na kompleksowe zagospodarowanie działki 1103 w  miejscowości Sitno przez  

budowę budynku administracyjnego PSZOK. I tutaj mamy 624 000 zł to są nasze wkłady, 

tak?. 

 Pan Wójt odpowiedział, że tak. 
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Pani Grażyna Blaszka: „A 1 768 000 zł to są środki zewnętrzne. No i właśnie tutaj 

wydaje mi się, że ta suma to nie jest adekwatna do przedsięwzięcia.” 

Pan Wójt przyznał i odpowiedział, że są to środki zaplanowane w tym roku, czyli 

50%. Pozostałe środki, są zapisane w WPF. Podobnie jak przy innych inwestycjach. Zmiany 

wprowadzają w 2024 roku, a nie poruszają kolejnych lat. 

Pani Grażyna Blaszka: „Rozumiem, dziękuję. I jeszcze jedno pytanie jest tutaj 

kompleksowe doposażenie wiejskich świetlic na terenie gminy Sitno. I tutaj to jest suma 

76 000 zł. To jest załącznik nr 6. I chciałam się, zapytać, które to świetlice będą wyposażone? 

Dziękuję.” 

Pan Wójt odpowiedział, że rozmawiano o tym w trakcie poprzedniego roku. To jest 

wniosek dofinansowany z PROW przez LGD Ziemia Zamojska i z tego, co pamięta, to jest 

Janówka, Jarosławiec Górny, Czołki, Boży Dar i Cześniki– Kolonia – 5 świetlic. 

Pani Grażyna Blaszka: „To dziękuję bardzo, bo właśnie nie widziałam, czy tamto było 

zrealizowane, co rozmawialiśmy w ubiegłym roku, to teraz będzie realizowane. Dziękuję 

bardzo.” 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos? Radny Lech Brzozowski. 

Pan Lech Brzozowski: „ Włączony przepraszam, chciałem zapytać odnośnie Pan 

wspomniał, że jest audyt już w gminie? Czy jest? Czy to jest fakt już? Czy dopiero 

spodziewamy się? I czego dotyczy?” 

Pan Wójt odpowiedział, że rozumie, że chodzi o audyt związany z tym, że budżet 

gminy przekroczył 40 000 000 zł?  

Pan Lech Brzozowski: „Dokładnie”. 

Pan Wójt odpowiedział, że zgodnie z przepisami w powyższym przypadku gmina 

musi zatrudnić audytora albo zlecić taki audyt częściowy firmie zewnętrznej. Audyt 

opracowany jest za poprzedni rok. Jeżeli Państwo będą chcieli się z nim zapoznać to do końca 

lutego może go przekazać. Dodał, że jest to tylko wycinek, to nie jest tak, że audyt ma 

dotyczyć całego budżetu gminy.  

Pan Lech Brzozowski: „Tylko wycinek, który przekracza tak czy jak”.  

Pan Wójt odpowiedział, że nie, chodzi o wycinek, który ustala gmina z firmą na 

podstawie planu audytu i co roku wybierają np.: w pierwszym roku -oświatę, w drugim roku – 

podatki, w trzecim roku - GOPS. Dodał, że Pani Skarbnik może coś więcej powiedzieć na ten 

temat. Oznajmił że nie jest to audyt finansowy tylko taki plan kontroli doraźnej, 

wspomagającej ew. Komisję Rewizyjną, bo to nie koliduje z uprawnieniami Rady Gminy, 

Komisji Rady Gminy. Dodał, że sprawozdania są co roku przedstawiane. RIO również 

sprawdza ww. sprawozdania. Nie ma żadnego niebezpieczeństwa tylko jest taki wymóg 

prawny. Jego zdaniem są to tylko dodatkowe wydatki, bo taki audyt trochę kosztuje. Gmina 

po dzisiejszych zmianach w budżecie po dochodach i po wydatkach zbliża się do 60 000 000 

zł. 

Pan Lech Brzozowski: „Dobrze idzie”. 

Pan Wójt dodał, że jak gmina miała budżet 30 000 000 zł to nie musiała, ale jak 

przekroczono w poprzednim roku 40 000 000 zł to jest taki wymóg. 

Pan Lech Brzozowski: „Jakby nie patrzeć dobrze idzie, jakbym nie przeszkadzał 

byłoby siedemdziesiąt, dziękuję bardzo.” 

 Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos. 

Pan Tomasz Gąsior podziękował Panu Wójtowi i Pani Sekretarz, Druhowi Adamowi, 

Przewodniczącemu, Komendantowi za uczestnictwo w zebraniu strażackim w Stanisławce. 

 Pan Przewodniczący powiedział, że uczestnictwo w zebraniach to przyjemność. 

Zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pan Lech Brzozowski. 
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 Pan Lech Brzozowski: „Chciałbym się odnieść do poprzedniej sesji, no i tak pozwolę 

sobie omówić problemy i rozwiązywanie tych problemów. Zaczął Pan Przewodniczący 

bardzo ładnie. Krótko mówiąc, od oczerniania mnie, bo tak inaczej tego nie można nazwać, 

także sesja była uroczysta, zaprosił Pan gości i zaczął Pan od przepalonej zupy i winnego za 

tą zupę, tak by to można było określić lapidarnie, a tak konkretnie to odnosząc się do tych 

pańskich zarzutów chciałem zapytać jaką Pan ma, jakie Pan ma prawo cenzurować moje 

wypowiedzi, proszę mi odpowiedzieć.” 

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że nie rozumie pytania i zapytał, gdzie była 

cenzura. Chciałby usłyszeć gdzie była cenzura. 

 Pan Lech Brzozowski: „No jak była, niech Pan weźmie protokół.” 

Pan Przewodniczący  odpowiedział, że nie będzie się powtarzał co powiedział na 

ostatniej sesji, można to w protokole zobaczyć albo odsłuchać na stronie internetowej.  

Pan Lech Brzozowski: „No to jak Pan nie rozumie swoich wypowiedzi, to jest źle z 

Panem Panie Przewodniczący, odniosę się krótko przypomnę Panu, może Pan nie pamiętać. 

Zaczął Pan od cenzurowania moich uwag do protokołu. Czy ja nie mam prawa wnosić swoich  

uwag do protokołu? I Pan zaczął, że o godzinie 16:00, czy tam 19:00 wpłynęło. Myśmy o 

19:00tego nie robili, myśmy te poprawki robili w godzinach pracy, a Pan Mazurek skończył 

na 21:00. To są po prostu Panowie insynuacje bardzo niegrzeczne, nie na miejscu, zwłaszcza 

na takiej sesji, która była uroczysta i kończyła się dzieleniem się opłatkiem, więc jeśli się 

zaczyna od takich rzeczy, a kończy się dzieleniem opłatkiem to jest co najmniej malutki, 

malutka niedelikatność, że tak  nazwę po prostu, nie psuje się atmosfery imprezy, gdy się jest 

gospodarzem, to  jedna uwaga. Ja miałem prawo wnieść te uwagi, ja te uwagi mogłem wnieść 

na tej sesji, mam pełne prawo wnieść na tej sesji opłatkowej, ale ja siedziałem cicho, nie 

chciałem psuć atmosfery, to Panowie obaj z Mazurkiem wystartowaliście i zrobiliście troszkę 

szumu medialnego wokół sprawy, a odnosząc się do tego, co Pan Mazurek mi tutaj zarzucał, 

że ja tam coś przekłamałem. Owszem, sprawdziłem to, sprawdziłem, to u Pani Błońskiej było 

tak, jak Pan powiedział pomyliłem się, po prostu zestawiając, to pomyliłem się o 1 sesję, ale 

no oczywiście, pierwsze przepraszam za tą pomyłkę, bo fakty ja to zawaliłem, ale czy to 

miało jakieś znaczenie, czy Panowie na sesji opuścili jedną, czy opuścili 2 sesje, to nie ma 

żadnego znaczenia. Nie moim celem było stwierdzenie, ile razy byliście na sesji, tylko moim 

celem było stwierdzenie, czy zarzuty są wasze w stosunku do mnie zasadne. Ja opuściłem 4 

przypomnę, nie chce się czepiać, kto ile opuścił. Powiem tylko, że rekordziści opuścili 15 i 13 

i tego Panowie nie zauważyliście obaj. Także ustawieni jesteście do mnie w sposób 

negatywny. Drążyliście temat wygryzienia mnie z tej komisji i udało wam się to. Zaczął Pan 

w prosty sposób, zaczął Pan od grillowania mnie, a później skończył Pan namieszaniem 

budżetu tak, że nikt nie wiedział, o co chodzi, sam się Pan pomylił, było i w lewo i w prawo i 

w górę i w dół. Proszę Pana tak się nie robi poza tym 2 protokoły Pan nie uwzględnił, które 

nie były za. Te protokoły nie były za tym, żeby ta kwota do budżetu, konkretnie o Pana 

świetlice.” 

Pan Przewodniczący poprosił, że jeśli się Radny wypowiada to prosi mówić o 

konkretach. 

Pan Lech Brzozowski: „ A o czym ja mówię?” 

Pan Przewodniczący dodał, które protokoły co było źle i tak dalej. Poprosił, żeby 

mówić konkretnie a nie rzucać ogólników i udawać, że tutaj jest Pan osobą pokrzywdzoną bo 

tak nie jest. Na ostatniej sesji stwierdzał fakty i nie były żadnej cenzury, tylko protokoły 

zostały przyjęte z Pańskimi zmianami, uwagi zostały zgłoszone o 19:19 w dzień 

poprzedzający sesję. 

Pan Lech Brzozowski: „To nie są ogólniki. Przepraszam czy ja je zgłosiłem?” 

Pan Przewodniczący zapytał a kto? 
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Pan Lech Brzozowski: „A kto zgłosił o 19:11?” 

Pan Przewodniczący dodał, że Pan Lech gubi się w zeznaniach. 

 Pan Lech Brzozowski: „ O 19:11 Pan Prokopowicz wniósł to na stronę i tyle na ten 

temat.” 

 Pan Przewodniczący zapytał, o której wniósł uwagi w Urzędzie Gminy dodał, że był 

na to miesiąc i tydzień. 

 Pan Lech Brzozowski: „ Proszę Pana, jakbym przyszedł po 15:00 to bym nikogo nie 

zastał, także zgłosiłem w godzinach pracy Urzędu i proszę mi nie przyczepiać garbu, bo ja nie 

jestem dromaderem, proszę się odnosić w stosunku do mnie poważnie, bo Pan zaczyna być 

niepoważny, miesza Pan, kombinuje, wrzuca Pan insynuacje z prawdą Pan się mija na 

każdym kroku, a ta Pana firma, która Panu pomaga, prowadzić te gry troszeczkę się uspokoiła 

jeszcze 1 skacze, jeszcze 1 skacze, ale to nie ma tak, to nie ma Panowie.” 

 Pan Przewodniczący zapytał o jaką firmę chodzi konkretnie. 

Pan Lech Brzozowski: „Konkretnie, wszyscy wiedzą o co chodzi, Pan Mazurek został 

jako ten z tej szpicy trzymającej władzę tutaj, ja to otwarcie mówię zresztą Pan Mazurek, bo 

Panowie dwaj już się troszkę uspokoili i o to chodzi, żebyśmy się kłócili. Panie 

Przewodniczący, Pan sam rozpoczynasz te problemy, zaczepiałem Pana, przyszedł Pan, 

zaprosił gości i robi Pan tu jakieś popisówki.” 

Pan Adam Mazurek poprosił o przejście do kontynuacji sesji, bo nie ma czego 

słuchać. 

Pan Lech Brzozowski: „Panie Mazurek w tej chwili ja mam głos i Pana nikt o głos nie 

prosił, a Pan jak chce coś powiedzieć, to proszę poprosić o głos. Panu się całkiem, już coś 

myli.” 

Pan Przewodniczący poprosił o zakończenie wypowiedzi.  

Pan Lech Brzozowski: „Krótko, ja jeszcze troszeczkę pogadam”. 

Pan Przewodniczący powiedział, żeby mówił dalej. 

Pan Lech Brzozowski: „Krótko i na temat ten protokół powinniśmy przyjmować tu z 

poprawkami, przeznaczyć na to czas, a nie takie cudo jak Pan robi. Zapoznaliście się, 

poleciało, pogania nas Pan, a jak Pan nie pogania to nas Pan ciągnie za nos. O tak powiem.”  

Pan Przewodniczący powiedział, że jest tydzień czasu na zapoznanie się z protokołem, 

każdym jednym protokołem, a Pan mówi, że na sesji mamy się zajmować protokołem? 

 Pan Lech Brzozowski: „ A oczywiście, że tak.” 

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że nie, bo uważa, że się Pan myli. 

 Pan Lech Brzozowski: „ A Pan mówi, że co, że ja nie mam prawa wnieść swoich 

uwag na sesji?” 

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że nie przed sesją, bo jest tydzień czasu na to, 

żeby wnieść uwagi. Przed sesją może Pan wnosić uwagi ale mogą nie zostać uwzględnione. 

 Pan Lech Brzozowski: „Jak przed sesją. Proszę Pana nie muszą być, bo o tym 

decyduje Rada nie Pan.” 

 Pan Przewodniczący przyznał, że decyduje Rada. 

 Pan Lech Brzozowski: „ To dlaczego Pan mówi, że nie mogę wnosić, w każdej chwili 

mogę wnosić.” 

 Pan Przewodniczący przeprosił i dodał, że może Pan wnieść uwagi w każdej chwili. 

 Pan Lech Brzozowski: „No to trzymajmy się faktów niech Pan nie próbuje narzucać 

swoich interpretacji. Bał się Pan dosłownie o swój budżet i ukrywał go Pan, jak się tylko dało 

i nie ukrywał Pan zadowolenia, gdy go przepchnął, Pan przez radę, bo go Pan przepchnął po 

prostu i tyle.” 

 Pan Przewodniczący poprosił, żeby powiedział dokładnie. 

 Pan Lech Brzozowski: „ To są konkretne zarzuty Panie Przewodniczący.” 
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 Pan Przewodniczący odpowiedział, że to nie są zarzuty tylko pomówienia. 

 Pan Lech Brzozowski: „Jak nie są, to są zarzuty.” 

 Pan Przewodniczący zaznaczył, że są to pomówienia i puste słowa. Budżet na  rok 

2024 był przedstawiony Radnym do 15 listopada 2023 r. i od tego czasu można było się 

zapoznać z tym budżetem i wnosić uwagi.  

 Pan Lech Brzozowski: „ Proszę Pana niech Pan nas nie pogania, jeśli Pan, chwila, Pan 

powtarza ciągle to samo na każdej sesji.” 

 Pan Przewodniczący dodał, że powtarza prawdę, a Pan się gubi w zeznaniach bo cały 

czas mówi co innego. 

 Pan Lech Brzozowski: „ Jaka prawda, Pan nawet nie wie jaka jest prawda, Pan już się 

dawno pogubił, prawda jest taka, że dzisiaj w tej chwili, jeśli to dotyczy Pana to powinien Pan 

Przewodniczący Gazda, czy kto tam prowadzić ten moment sesji wg wszelkich zasad nie 

powinien Pan w ogóle odzywać się, jeśli ja mam coś do powiedzenia, a nie skracać jeszcze mi 

moje powiedzenia. Pan już tą Radę, zdominowałeś całkowicie i robisz Pan, co chcesz. To są 

moje konkretne zarzuty, a wniosek jest taki.” 

 Pan Krzysztof Zwolak powiedział, do sądu.  

 Pan Lech Brzozowski: „Ty siedź tam na zadku Panie Zwolak.” 

 Pan Przewodniczący poprosił, żeby nie przeszkadzać Panu Lechowi Brzozowskiemu, 

żeby skończył i zakończył wypowiedz. 

 Pan Lech Brzozowski: „ No oczywiście po to zacząłem, żeby skończyć, no więc 

mówię to była uwaga niestosowna i ja proszę, żeby Pan Przewodniczący Gazda poprowadził 

przez ten moment, bo Pan po prostu jest nieodpowiedni tu w tej chwili to dotyczy Pana i Pan 

nie jest Pan bezstronny. Proszę się zamienić z Panem Gazdą dokończymy tą rozmowę 

czekam.” 

 Pan Przewodniczący powiedział, że Pan Lech Brzozowski chyba nie zapoznał się ze 

statutem Urzędu Gminy. Kto jest przewodniczącym ? i kto może zaproponować prowadzenie 

sesji w zastępstwie za przewodniczącego ? 

 Pan Lech Brzozowski: „Zapoznałem, oczywiście, że Pan więcej może jak ja, ale to nie 

znaczy żeby Pan mnie głuszył tutaj. Jeśli Pan mi nie będzie przeszkadzał, ja Panu też nic nie 

zarzucam. Dogadaliśmy się co do tego, ustaliliśmy ja mówię Pan nie przeszkadza. Panów też 

Pan nie mruga tylko uspokoi, żeby nie wchodzili w temat. Temat krótko te sprawy są źle 

prowadzone to jest konkretny mój wniosek, mamy jesteśmy w punkcie interpelacje i ja to 

składam interpelacje, te są źle prowadzone, protokoły są też nie konkretnie pisane. Ja 

zwracałem uwagę nanosiłem poprawki, ale to nic nie pomaga. Konteksty są dalej wyciągane 

w lewo, w prawo Pan wypowiadasz się jak polityk, a ja jak narwany zając spod miedzy, który 

wystraszony i rzuca uszami. Po prostu musimy zmienić system i tu wniosek składam, żeby 

poprawki nanosić w trakcie, nie tak jak Pan zaproponował, bo to jest Pana propozycja, nie 

wcześniej w domu i Pan tylko mówi ręka w górę i poszło tylko poprawki nanosimy na sesji                 

i proszę przegłosować, kto będzie za, kto przeciw. Wszystko to jest podstawowa rzecz, że 

protokoły są zafałszowywane, niestety, no niestety.” 

 Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie listy sfałszowanych zapisów                      

w protokołach. 

 Pan Lech Brzozowski: „ Proszę mi nie mówić co tylko przegłosować jak poprosiłem.” 

 Pan Przewodniczący ponownie poprosił o listę sfałszowanych zapisów w protokołach. 

Poinformował, że ma Pan Lech Brzozowski czas do następnej sesji. 

 Pan Lech Brzozowski: „ Dobrze, że nie dzisiaj ale przedstawimy, przedstawimy, nie 

zgadza się proszę Państwa, ja tutaj nie robię żadnej awantury upominam się o to co nam się 

należy. Nie zgadza się treść nagrań z treścią protokołu. Konteksty są wybrane. Poprosiłem 

Pana Krzyśka żeby naniósł to jak należy, tak pełnym tekstem moim, no to bełkotu tam troszkę 
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zobaczyłem, no to nie, to nie są gierki Panowie to nie jest zabawa. Tu chodzi o miliony w 

budżecie załatwiamy to, a traktujemy się jak gówniarze. Tak, nie można, tak nie można ja 

stanowczo protestuje, nie protestuje tylko w swoim imieniu, ale protestuje również w imieniu 

rady, bo Rada już widzę dokładnie zgłuszona jest jej wszystko jedno i cieszy się każdy jeden, 

że jego nie grillują, tylko jest ten, co się wystawia i po nim to przejeżdża wszystko. Tego 

walca proszę nie używać, a z protokołami jak najbardziej na przyszłą sesję się zapoznamy,  

ja to wszystko konkretnie z treścią streszczę od początku, od początku zagrywek, które 

zaczęliście Panowie nad dużą skalę robić. I to jest cała sprawa, cały problem naszej rady, bo 

zamiast cieszyć się, że osiągnęliśmy sukces, to wy chcecie więcej. Pan za tą swoją remizo – 

świetlicę dałby się Pan sprzedać i proste. To jest, to jest wszystko proste i jasne dla mnie. Nie 

wiem, czy Rada to widzi, czy nie widzi, jak się kto interesuje tym. Pan bardzo sprytnie 

manipuluje tu faktami, przedstawia Pan tezy i tak to leci. Pan Wójt już się zbulwersował, chce 

wyjść. Pan Przewodniczący mnie na zmęczenie chce wziąć, ja to, co teraz to mogę 

wypowiedzieć i przy, przy tym także Panie Wójcie, ja przepraszam jak Pan chce wyjść, to ja 

kończę. A to może, no to jak Pan chce powiedzieć, ja przecież proszę bardzo jak coś ważnego 

to ja poczekam, proszę powiedzieć.” 

 Pan Przewodniczący poprosił, żeby powoli kończyć. 

 Pan Lech Brzozowski: „To już skończyłem, dziękuję.” 

 Pan Przewodniczący oddał głos Panu Wójtowi. 

 Pan Wójt odpowiedział, że na sesji to jest gościem, bo na sesji rządzi Rada Gminy. 

Przysłuchując się koleją sesję tej dyskusji zastanawia się czy również nie jest wywołany do 

tematu jeżeli chodzi o świetlicę. Dodał, że budżet gminy był przedstawiany, prowizorium 

również, rozmowy były również na komisjach, dlaczego złożony zostały te wnioski do 

Polskiego Ładu a nie inne. Każdy z radnych ma te informacje przyswojone przynajmniej od 

2-3 miesięcy i każdy o tym wie. Jego uwaga, jako osoby postronnej, która z boku 

przysłuchuje się Radzie. Rozumiem, że jeżeli są uwagi, są propozycje, był budżet, Rani są w 

radzie piąty rok Radnymi, nawet już szósty. Minęło 5 lat, na powyższe składa się na sesji 

wniosek formalny, jest on,  Pani Skarbnik pracownicy do uchwały budżetowej o wykreślenie 

o dopisanie lub zmianę, następnie głosować. Dodał, że budżet został przyjęty, sami nie 

wiedzą co mają o tym myśleć, nie mówiąc już o osobach, które oglądają sesję. Rozumie, że są 

jakieś zarzuty albo propozycje zmian w budżecie. Zaznaczył, że dobrobyt rozpuszcza. Jeżeli 

byłoby budżet 30 000 000 zł i byłoby do podziału 200 000 zł co roku to by był cisza, ale jest  

prawie 60 000 000 zł. Wracając do tej świetlicy na Osiedlu, zapytał, gdzie mieli złożyć 

wniosek i na jaką świetlicę. Zostało Osiedle, Dom Ludowy w Jarosławcu, który jest 

remontowany i Stanisławka – Remiza Strażacka w której w tym roku rozpocznie się 

modernizacja. Sam Pan Lech wie, że się dobrze dzieje w gminie Sitno w tej kadencji i ile 

Nowa Kolonia - Horyszów Polski czekała na tą świetlicę ile ona była w stanie surowym. To 

są lata. 

 Pan Lech Brzozowski: „Dwadzieścia” 

Pan Wójt kontynuując wypowiedz, powiedział, że zakończona została w ciągu 2 lat.  

Dodał o 70 000 zł o które pytała Pani Grażyna na wyposażenie świetlic. Do tego jeszcze na 

dniach dojdzie 250 000 zł bonusu frekwencyjnego dla kół gospodyń wiejskich – interpelacja 

Ministerstwa, kwota zostanie podzielona na te koła które są zarejestrowane w agencji. 

Agencja Rolnictwa będzie wypłacała środki bez składania wniosków, bez konieczności 

rozliczania. Czyli KGW dostaną po 41 000 zł (Czołki, Sitno, Stabrów, Jarosławiec – Pani 

Marii Wojdy, Cześniki, Cześniki – Kolonia). Wie, że to taki wspólny sukces całej gminy, ale 

nie jest to sprawiedliwe bo jest podzielone na 6 KGW, ale za te środki można już coś kupić i 

zrobić. Odnośnie audytu o który pytał Pan Lech Brzozowski, jakby mieli nadal w budżecie 

30 000 000 zł to by nie musieli tych 10 000 – 20 000 zł rocznie wydawać, a jest powyżej 
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pięćdziesięciu milionów. Rozumie, że ktoś może mieć zastrzeżenia, ale wtedy składa krótki 

wniosek formalny i rada głosuje za czy przeciw. Podobnie Komisja może złożyć wniosek, ale 

teraz budżet jest uchwalony jednogłośnie i teraz tutaj uderza to w osoby postronne, bo Pan 

Przewodniczący może zabiegał czy nie zabiegał i osoby, które się przysłuchują, każdy z nich 

może pomyśleć, że to się tyczy niewinnych osób. Czy jakieś niecne czyny były dokonane, czy 

jakimiś bocznymi drogami wpisano to do budżetu, podkreślił jeszcze raz, że jeżeli przez 4 -5 

sesji się o tym mówi jakie wnioski są wpisywane do budżetu (Polski Ład), powiedział, że 

oświetlenie Czołek z funduszu pegeerowskiego nie przeszedł wniosek, przedszkole podobnie, 

informuje się, że będzie budowana hala sportowa w Cześnikach, że będzie budowany pszok, 

świetlica w Jarosławcu Osiedle, fotowoltaika II etap dla tych osób które się nie załapały do I 

etapu, że opracowywana jest dokumentacja na drogę Wólka Horyszowska – Stabrów 3300 m. 

Wszystko to jest na bieżąco przedstawiane, każda informacja. Wie, że tradycja spotkań 

roboczych się zmieniła, ale proponuje porozmawiać popytać przed sesją. Nawet te uwagi do 

protokołu, teraz sesje są na bieżąco nagrywane i każdy może je odsłuchać. Sam czuje się 

nieswojo siedząc i przysłuchując się. Ma prośbę czy do Pana Lecha czy do kogokolwiek jeżeli 

macie pytania konkretne zadawać to odpowiedzą. Jeżeli mają konkretne wnioski składać 

głosować to nikt absolutnie nie będzie miał żadnych pretensji nie będzie tych praw zabierał. 

Odczuł to, że to jest przytyk w stronę Urzędu, czy też pracowników jak i również w jego 

stronę, a nie poczuwa się do tego żeby cokolwiek zataił. 

 Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za przedstawienie tego jak to 

faktycznie wyglądało, procesowanie budżetu gminy, jakie były ustalenia i procesy. 

Powiedział, że Panu Radnemu ale i jeszcze innym osobom na szczęście w mniejszości 

Radnym Gminy zawsze przeszkadzały inwestycje na osiedlu, drogi były niepotrzebne lepiej, 

żeby jeździć w dalszym ciągu po żużlu i teraz jest świetlica niepotrzebna na osiedlu. Wytyka 

się mu jako przewodniczącemu, że próbował pomóc w tym, żeby te inwestycje się zadziały na 

osiedlu. Może byłby Pan Lech Brzozowski bardziej zadowolony, jakby przez 5 lat na osiedlu 

się nic nie robiło - byłby przewodniczącym, a przez 5 lat byłaby totalna posucha na osiedlu. 

Może wtedy zadowoliłby niektórych radnych w tej radzie. Dodał, że więcej już nic nie powie 

dzisiaj, a jeśli chodzi o protokół, to ma propozycję, żeby Pan Radny Lech Brzozowski napisał 

protokół z tej sesji. Napisze tak,  jak uważa. Nie będzie dyskusji, protokół przyjmą na 

następnej sesji, Pan Lech go ładnie napisze, przyniesie na sesję, radni zapoznają się dzień 

wcześniej z materiałem i go przegłosują na następnej sesji. Zaproponował. 

 Pan Lech Brzozowski: „Panie Przewodniczący Pan nie na temat mówi. To nie leży              

w mojej kompetencji żebym ja pisał protokoły, protokoły pisze Pan Krzysztof ma za to 

płacone, jest urzędnikiem gminy, który za to odpowiada, a tak nawiasem do Pana Wójta, 

chciałem się odnieść do wypowiedzi jeśli można, Panie Wójcie, wszystko się zgadza, 

wszystko się zgadza, to co Pan powiedział, wszystko się zgadza. Spokojnie, jak Pan musi to 

przełożymy to na następną sesję, przecież jaki problem ja tylko chciałem zauważyć, że Pana 

wypowiedź, pod koniec poprzedniej sesji zdaje się niech mi Pan przypomni, jeśli się mylę 

albo poprawi mnie, wypowiadał się Pan w kierunku żeby to powiedzieć, w miarę, w miarę 

precyzyjnie, że trzeba nam ucywilizować sposób skorzystania z świetlic. Na koniec 

powiedział Pan coś takiego, no i zdaje się, że ta wypowiedź Pana nie znalazła się w protokole. 

Jeśli można ja nie skończyłem. Do czego zmierzam, że świetlice pięknie budujemy, ale tego 

naszego ustalenia zasad jak nie widać tak nie widać, leży u Pana w zamrażarce 

przewodniczącego, a mówimy o tym od.” 

Pan Przewodniczący powiedział, że nie ma nic w zamrażarce, poprosił o pokazanie 

chociaż jednego formalnego wniosku, który złożył Pan Lech.  

Pan Lech Brzozowski: „ Zostało odłożone, Panie Przewodniczący nie może mi Pan 

wchodzić w głos, no chyba, że ma Pan jakieś formalne upoważnienie. 
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Pan Przewodniczący odpowiedział, że może zaznaczył, że przez 5 lat Pan Lech 

Brzozowski nie złożył żadnego formalnego wniosku w żadnej kwestii. 

 Pan Lech Brzozowski: „No dzisiaj złożyłem”. 

 Pan Przewodniczący poprosił, żeby złożyć wniosek na piśmie. 

 Pan Lech Brzozowski: „ Aha Pan może mnie oczerniać słownie, a ja mam wszystko 

pisać na piśmie tak”. 

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że wszystkie wnioski kieruje do Urzędu Gminy na 

piśmie. 

 Pan Lech Brzozowski: „ Panie Przewodniczący jak ja złoże wniosek na piśmie to Pan 

się gorzej poczujesz, to ja mówię otwarcie.” 

 Pan Przewodniczący zapytał czy kończy już swoją wypowiedz. 

 Pan Lech Brzozowski: „ Krótko kończę odnośnie nieścisłości w protokole to jest 

konkretna uwaga, jeśli wniosek mam napisać proszę mi powiedzieć do kogo, jak i w jakiej 

kwestii. Nie teraz, nie teraz Panie Przewodniczący spokojnie, jeszcze nie skończyłem, no coż 

się Pan tak napina. Krótko dał Pan słowo honoru, że do świetlicy, uzasadniam to co 

powiedziałem, do świetlicy Pan nie będzie, to znaczy po otrzymaniu od nas kredytu milion 

złotych na drogi, daliśmy Panu wszyscy cała Rada i Pan mówi, że ja Panu mówię, że tam po 

żużlu każe chodzić, byłem wśród tych co Panu dali i nie byłem wśród tych co Panu próbowali 

to zabierać, bo się tylko wstrzymałem, a wstrzymałem się dlatego, że Pan nie dotrzymałeś 

słowa honoru, który Pan dałeś, że Pan nie wyciągniesz rękę po nic. A to nie jest żadna 

tajemnica, że Jarosławiec Osiedle najwięcej zyskało w tym budżecie i to wszystko, dziękuję.” 

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że nie zgadza się z tym, że Jarosławiec Osiedle 

zyskało najwięcej może Pan Lech zobaczyć to w budżecie gminy i ogólnym rozrachunku, jest 

również na stronach Urzędu Gminy. Poprosił o zapoznanie, bo rzuca tekstami które nie mają 

pokrycia w rzeczywistości i mówi o rzeczach ogólnikowo nie szczegółowo. 

 Pan Lech Brzozowski: „ Dał Pan słowo, czy Pan nie dał.” 

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że dał słowo i przez 5 lat nic nie było robione na 

Osiedlu poza tymi inwestycjami, które były realizowane dla Jarosławca w całości na terenach 

popegeerowskich i w tym czasie dużo więcej środków poszło na realizację innych 

przedsięwzięć zadań, również na terenie Pana Lecha miejscowości. Pan Krzysztof Zwolak. 

 Pan Lech Brzozowski: „Panie Przewodniczący na terenie mojej, Krzysiu a 

przepraszam ale ja nie skończyłem, Panie Przewodniczący nawet głosami Pan manipuluje.” 

 Pan Krzysztof Zwolak powiedział, że otrzymał głos. Dalej chciałby zapytać dlaczego 

Pan Lech Brzozowski tyle razy obraził całą Radę, Pana od pisania. Zapytał w jaki sposób się 

o nich wysławia, jak nie wierzy to prosi przejrzeć. Dodał, że jeden już go osławiał, że nie ma 

szkoły. Zapytał jak on ich traktuje, powiedział żeby opisał we wniosku złożył do prokuratury 

i będzie wiedział, gdzie jest przestępstwo. Nadmienił, że zawsze ma jakieś ale. Zapytał, czy 

nie może normalnie postępować, po sesji spotkać się zgłosić zebranie, przyjechać 

porozmawiać tylko zawsze na sesji. Teraz zauważył, że Pan Wójt wyjeżdża to musi 

wcześniej, bo tak już by było na końcu, po co to jak mogą się spotkać przy wyłączonych 

kamerach i mogą sobie wszystko powiedzieć. Przy wyłączonych kamerach Pan Lech 

Brzozowski chodzi i wita się, chodzi z opłatkiem, sam jak nie miał ochoty do kogoś z 

opłatkiem podejść to nie podchodził, dzięki temu jest spokojny, czysty i zadowolony z życia. 

Nie przychodzę i nie pokazuje, że ten opłatkiem dzielił się ze mną tamten się nie dzielił. 

Wtrącił, że to go nie obchodzi, zapytał Pana Lecha czy jest katolikiem stwierdzając sam, że 

jest, tak mówił, że jest a robi każdemu wstyd i każdego oczerniasz, że Krzysztof ma 

zapłacone i on ma robić tak jak Pan Lech mu zagra. Zastanówcie się czego wszystkich mają 

obrażać. Podziękował. 

 Pan Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę. 
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 Pan Lech Brzozowski: „Nic z tego nie zrozumiałeś Krzysiu.” 

 Pan Przewodniczący po przerwie przeszedł do kolejnego pkt. obrad. 

 

Ad. 6 

Wnioski i wypowiedzi mieszkańców 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy mieszkanka chciałaby zabrać głos. 

 Mieszkanka z Bożego Daru zabrała głos, przywitała się z Panem Przewodniczącym, 

Wysoką Radą, w swojej wypowiedzi odniosła się do dzisiejszej sesji i zachowania, co 

niektórych Radnych. Poinformowała, że po pierwsze jej zdaniem sesja nie służy do 

prywatnych przepychanek pomiędzy Radnymi i formułowania zarzutów pod adresem 

kogokolwiek. Szacunek należy się wszystkim, czy się to komuś podoba, czy nie. Dlatego 

poprosiła niektórych radnych o większą powściągliwość w emocjach. Zarzuty, które były 

sformułowane pod adresem Pana Przewodniczącego, jej zdaniem były nie na miejscu  i tak 

samo pod adresem Pana Prokopowicza, dodała, że czytała te protokoły, odsłuchuje sesję na 

bieżąco i jej zdaniem nie ma tam żadnych nieścisłości. Jeżeli są to naprawdę jakieś drobne, 

które trzeba faktycznie zgłaszać kilka dni przed sesją najlepiej, żeby Krzysiek zdążył 

wprowadzić te uwagi do protokołu, a nie robić tego w trakcie sesji, bo powstaje zamieszanie, 

które nie jest do niczego potrzebne. Zaznaczyła, że Sesja powinna się odbyć bez 

najmniejszych zakłóceń. Podziękowała za wypowiedz. 

 Pan Przewodniczący podziękował Mieszkance gminy za obiektywne spojrzenie na 

przebieg dzisiejszych obrad sesji i za naprawdę miłe słowa, bardzo dziękuje. Przeszedł do 

kolejnego pkt. obrad. 

 

Ad. 7 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie 

 

1. Uchwała Nr LIX/420/2024 Rady Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. 
w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Gminy Sitno za rok 2023, 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że komisje spotykały się przed sesją przygotowywały 

sprawozdania za 2023 r.oraz przygotowywały planypracy na 2024 r. Podziękował za spotkania 

wszystkim Komisjom. Poprosił o naniesienie korekty w tytule rok z 2023 na 2024. Zapytał czy są 

pytania do projektu uchwały. 

Na Sali obrad obecnych jest 11 radnych. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 10 Radnych, wstrzymało się – 1, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 4(Roksana Kotarska, Tomasz Ożga, Jan Ryszczuk, Krzysztof Blaszka). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do Protokołu Nr LIX/2024 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. (7a).  

Uchwała została podjęta. 
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2. Uchwała Nr LIX/421/2024 Rady Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Sitno oraz planów pracy stałych Komisji 

Rady Gminy Sitno na 2024 rok 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszystkie materiały dostępne są na stronie 

internetowej BIP, Radni otrzymali materiały w wymaganym terminie i mogli się z nimi 

zapoznać. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 11 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 4(Roksana Kotarska, Tomasz Ożga, Jan Ryszczuk, Krzysztof Blaszka). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 7 do Protokołu Nr LIX/2024 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. (7b).  

Uchwała została podjęta. 
 

3. Uchwała Nr LIX/422/2024 Rady Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Sitno na rok 2024  

 

Pani Przewodniczący oznajmił ponownie, że Radni otrzymali materiały w 

wyznaczonym terminie. Dodał, że w obecnym projekcie budżet gminy po dochodach to 48 

025 775 zł na koniec ubiegłego roku, kwota została zwiększona do 57 822 482 zł i po 

wydatkach z kwoty 52 534 011 zł została zwiększona do kwoty 63 361 718 zł. Zmienił się 

również planowany deficyt na 5 500 000 zł tzw. dług, który będzie pewnie trzeba zaciągnąć, 

żeby te wszystkie inwestycje zrealizować. Oczywiście ten budżet wzrósł, dlatego że zostały 

wciągnięte, wszystkie inwestycje planowane w roku 2024 i 2025. Wynika to z obawy, że 

można te fundusze i dotacje stracić, więc trzeba zrealizować to, co Unia Europejska i Polski 

Ład dał. Jak to się już w budżecie znalazło, to będzie to realizowane bez żadnych zagrożeń. 

Poprosił Panią Skarbnik o zabranie głosu. 

Pani Skarbnik w skrócie poinformowała o najistotniejszych zmianach takich jak: 

zabezpieczenie kwoty dotacji na sport, piśmie z ministerstwa finansów o zabezpieczeniu 

środków na zadania oświatowe związane z kształceniem, wychowaniem i opiekuna dziećmi              

i uczniami z Ukrainy, błąd w załączniku nr 2 i jego aktualizacja, zmiana przeznaczenia 

funduszu sołeckiego w miejscowości Cześniki – zmiana nazwy zadania. Zał. nr 6 zmiana 

związana z wyrzuceniem kolumny dot. łącznych nakładów. Deficyt jak i przychody uległy 

zmianie. Poinformowała o dotacji z funduszu pomocy i o źródłach pokrycia deficytu. 

Cała wypowiedź Pani Skarbnik pod linkiem: 

https://sitno.sesja.pl/portal/videos/6380344d-df72-4a53-ae59-902e187e0b68(1:05:10- 

1:09:38) 

Pani Radna Grażyna Blaszka zabrała głos: „Ja mam jedno pytanie tutaj, bo chciałabym 

się dowiedzieć, chodzi o tą halę, w Cześnikach co będzie budowana i chciałabym się 

dowiedzieć, ile pójdzie środków z budżetu gminy, na bo tu jest suma 2850 zł i skąd to te 

środki tak dokładnie są, będą, dziękuję.” 

 Pani Skarbnik odpowiedziała, że szkoda, że nie wcześniej bo jeżeli chodzi ośrodki z 

Polskiego Ładu tam jest prościej bo jest inna klasyfikacja po wydatkach. Tutaj akurat tego nie 

ma, a wszystkie załączniki są tylko w tej wersji, które dotyczą zmian. 

https://sitno.sesja.pl/portal/videos/6380344d-df72-4a53-ae59-902e187e0b68
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Całego budżetu nie ma przy sobie i nie zna na pamięć, ale jeśli się nie myli, tam jest chyba 

około 1 950000 dotacji, a reszta to są środki gminy i w zależności od tego, czy będą mieli 

wolne środki to, albo będą z wolnych środków, albo z obligacji. Wszystko zależy od tego, jak 

będzie wyglądało po przetargu i jak wyjdą sprawozdania za rok 2023, bo jeżeli okaże się, że 

będą wolne środki, to nie będzie sensu emitować obligacji są zaplanowane, bo na ten moment 

jest taka konieczność, żeby zbilansować budżet, bo muszą skądś te środki wziąć. 20 000 000 

zł było teraz jest więcej o 10 000 000 zł wzrosły wydatki majątkowe z uwagi na 

wprowadzenie tych środków, w większości z Polskiego Ładu. One są po dochodach i po 

wydatkach, więc jest różnica niewielka, aczkolwiek przy zadaniu dotyczącym zakupu 4 

autobusów i busa planowane łączne nakłady są wyższe, bo wcześniej miało być mniej, ale też 

było podane, że w przypadku tego zadania na ten rok, jest planowane jako zakończenie -497,5 

tys. jest więcej od tego, co było pierwotnie planowane. Z wyliczeń, wychodzi, że to powinno 

wystarczyć. Wszystko okaże się po przetargach czy na to wystarczy czy nie wystarczy. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 11 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 5 (Roksana Kotarska, Tomasz Ożga, Jan Ryszczuk, Krzysztof Blaszka). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 8 do Protokołu Nr LIX/2024 Rady 

Gminy Sitno z dnia 2 6stycznia 2024 r. (7c).  

Uchwała została podjęta. 
 

4. Uchwała Nr LIX/423/2024 Rady Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2036 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, ze ww. projekt jest konsekwencją poprzednio podjętej 

uchwały. Materiały były dostarczone, radni mogli się zapoznać. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 11 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 5 (Roksana Kotarska, Tomasz Ożga, Jan Ryszczuk, Krzysztof Blaszka). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do Protokołu Nr LIX/2024 Rady 

Gminy Sitno z dnia 26 stycznia 2024 r. (7d).  

Uchwała została podjęta. 
Ad. 8 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

obecnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

„Zamykam LIX Sesję Rady Gminy Sitno” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołował:         

Krzysztof Prokopowicz 

Przewodniczący Rady Gminy  

     Władysław Wydmański 


